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nějak nám ten čas hrozně moc letí. Moc mne mrzí, že jsme nestihli vydat podzimní
zpravodaj, ale jsme tak zavalení prací, že není opravdu kdy. Věnovala jsem se od léta
podáním žádostí o dotace. To znamená na každou akci zajistit od projektu až po stavební
řízení se všemi vyjádřeními všech dotčených účastníků. Ať žijí papíry! Naše obec žádala o
dotaci na místní komunikaci v Soběkurech, tam nám chybělo prý 0,5 % bodu. Potom jsme
žádali o dotaci na rekonstrukci Hostince u dvou kaštanů v Horušanech, kde jsme neuspěli ze
zcela zvláštních důvodů. Ale kdo trochu sledujete dění, tak víte, že dotace z Regionálního
operačního programu se rozdělovaly po volbách do krajských zastupitelstev a odstupující
ODS si nahrála penízky do svých bašt. Jak by bylo jinak možné, že někdo dostane 8 dotací a
jiný žádnou!? O tom, jak dopadly obce, je zbytečné se rozepisovat. Bída. Ale necháme si
popsat nedostatky našich projektů a budeme na jaře žádat znova. Třetí žádostí byla žádost na
výměnu autobusových zastávek a pořízení nových vývěsních skřínek. Tato dotace nám byla
na MAS schválena, teď čekáme na výzvu k podpisu smlouvy, kterou budeme podepisovat na
Státním zemědělském intervenčním fondu v Českých Budějovicích. V současné době probíhá
řízení ohledně změn Územního plánu pro sídelní útvar Soběkury, je podána Žádost o
zjednodušené územní řízení pro umístění stavebního obvodu v Soběkurech a již máme
vyvěšené zjednodušené územní řízení na kanalizaci na dolejší v Horušanech. Po ukončení
územního řízení na stavební obvod v Soběkurech už máme připravenou Smlouvu o smlouvě
budoucí se ZČE na přívod elektřiny do stavebního obvodu a rovněž tak budeme podepisovat
smlouvu s RWE- plynárnami. Ty od nás odkoupí přívod plynu, který do stavebního obvodu
přivedeme.

Na nedostatek práce si nemůžeme stěžovat. Snad by jí nemuselo někdy být tolik. Blíží
se konec roku a už by měl pomalu nastat čas, kdy trochu zpomalíme, a více než kdy jindy se
budeme věnovat sobě navzájem, svým rodinám a já bych byla ráda, kdybychom si více
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všímali i svého okolí. Samozřejmě, že nejen v období Vánoc, ale celoročně. Je škoda, že jsem
se dozvěděla letos dost pozdě o špatném zdravotním stavu pana Josefa Černého.

Minulý týden jsem ho v Plzni navštívila. Slíbila jsem mu, že budu pozdravovat v Soběkurech,
proto mi dovolte, abych tento svůj slib splnila a předala Vám touto cestou jeho pozdravení
všem. Měla jsem upřímnou radost z toho, jak se nám dal do pořádku. Ne určitě sám, ale
pomocí lidí, které má okolo sebe. Potkala jsem se tam s Pepíkem Černých tak, jak na mne
působil někdy před 20 lety. Bylo patrné, že se psychicky vyrovnal se svým zdravotním
postižením a že má snahu žít život slušného a spořádaného člověka. Držím mu palce, aby se
mu dařilo vše, co si bude přát. Určitě dostal z domova dobrý základ. Sláva není nikdy
neupadnout, ale vstát po každém pádu, jak praví čínské přísloví.

Do konce roku nás čekají necelé tři týdny. Ještě se spolu s mnohými z Vás setkáme,
třeba i na veřejném zasedání zastupitelstva naší obce. Ale příležitostí bude ještě více.

V tomto období je dobrým zvykem přát si. A co bych Vám a vlastně nám ráda popřála k těm
nejkrásnějším svátkům v roce? Aby nám nádherné zážitky nepřinášela jen televize, ale náš
skutečný život, abychom si vánoční přání neukládali do mobilů, ale do srdcí a abychom,
navzdory vyspělé komunikační technice, spolu konečně přestali komunikovat, ale místo toho
spolu zase začali obyčejně mluvit.

Přeji Vám krásné vánoční svátky naplněné klidem a pohodou

Vaše Miroslava Vítková, starostka obce

Padá sníh

Padá sníh a to je krása,
každé z dětí nad tím jásá
Bude velká lyžovačka,
jezdit bude Martin, Kačka

Budem stavět sněhuláky
a těšit se na ty svátky,
na ty svátky vánoční,
kdy koledy pěkně zní.

Mráz

Zvěř už hledá seno z jeslí,
v noci přišel do vsi mráz.
Na okénku květy kreslí,
na potoce staví hráz.

Rybník hned jak sklo je hladký,
sotva stařík na něj dých.
Bílé vousy z jinovatky
rozvěšuje po větvích.
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INFORMACE OBČAJVOM

Chci Vás dnes informovat o tom, že jsem se zúčastnila již 30. dne malých obci v Praze.
Víte vážení, já se snažím zejména na pracovních zastupitelstvech informovat naše zastupitele
o tom, jakým směrem se ubírá vztah našeho nejvyššího republikového vedení vůči nám,
malým obcím. Nerada šířím negativní informace a určitě jste si všimli, že bych si opravdu
moc přála, abychom si vysvětlovali v klidu a s pochopením naše problémy, abychom měli
vzájemně pocit, že nikdo nechce nikoho podrážet, nikomu záměrně škodit. Je to totiž velice
důležité, abychom si věřili, protože to, co se na nás připravuje, by nás nemělo zastihnout
nepřipravené a rozhádané. Mnozí naši občané si představují život v reálném kapitalismu se
socialistickými výhodami. A to prostě nejde. Je pravdou, že v minulosti obce požívaly
některých výhod oproti jiným hospodářsky samostatným subjektům. Od počátku 90.let se
staly obce samostatnými právními subjekty - právnickými osobami. Přesto se v jejich
prospěch dělala opatření, která zohledňovala jejich postavení oproti ostatním právně
samostatným subjektům. Ve výsledcích hospodaření se nevyskytovala slovíčka zisk nebo
ztráta. Ke své činnosti obce potřebovaly rozpočet, nejlépe vyrovnaný, který se dá kdykoli v
průběhu roku upravit podle potřeb, protože rozpočtová položka se musí rovnat čerpání.
Věřím, že to dobré, co je v účetnictví obcí, tam zůstane. Od roku 2010 budou obce provádět
odpisy majetku a dojde v obecním účetnictví k mnoha podstatným změnám. Od 1.7.2009
bude obec komunikovat s úřady pouze elektronicky, s čímž souvisí samozřejmě celá dlouhá
řada změn a školení a pořízení vybavení. Jde i o to, že pokud budeme používat počítače pro
potřebu naší, nejsme nuceni nakupovat např. nejnovější licence programů a pod. V tomto roce
jsme například kupovali nový program tzv. Office a ten stojí do jednoho počítače 12 tisíc Kč.
Zakoupili jsme ho pouze do jednoho počítače, který je napojen na multifunkční zařízení.
Ministerstvo vnitra slibuje možnost čerpání dotací. Současně nás informovali o výsledcích
kontrol v obcích týkajících se místní správy. Výsledky kontrol jsou tak šokující, že s nimi
dočasně přestali. Chystají k zákonům, které byly vydané a které nikdo na malých obcích
nestačí ani přečíst, natož se jimi řídit, manuál a 4. listopadu bylo v Praze školení, které se
zabývalo kontrolou v místní správě. Byly jsme tam s Marcelou Fořtovou obě, protože je pro
nás důležité, abychom měli tyto věci v pořádku. Mohu Vás ujistit, že se na obce připravují
důsledně. To, co jsem Vám dosud uvedla, není nic neproveditelného, samozřejmě. Přidejme si
k tomu, že tato vláda v souvislosti s daňovou reformou nebude mít pro malé obce peníze.
Tím, že snížila a bude snižovat vybírání daně z příjmu FO a PO, chce osvobodit od daně
zemědělskou půdu a snížila daně z vysokých příjmů, nebude mít potřebné daňové příjmy na
přerozdělení do obcí. Investiční akce z českých peněz se omezují na minimum a z evropských
peněz čerpají především města a bašty ODS. Proto náš parlament schvaluje takové zákony
jako je zákon 51512006, který řeší Plán financování obnovy vodovodů a kanalizací, Zákon o
dani z nemovitosti a opět byl na sněmu Svazu měst a obcí PK zmiňován komunální zákon,
podle něhož by obyvatelé obcí měli v komunálním poplatku platit veškeré náklady na
všechny služby, které pro ně obec zajišťuje. Např.: veřejné osvětlení, údržbu veřejné zeleně,
úklid obce, atd. a tak podobně. No a kdo je zodpovědný za dodržování zákonů v teritoriu
obce? Obec jako taková, reprezentovaná svým zastupitelstvem a starostkou. U zákona
51512006 je to např. pokuta 1.000.000,- Kč při nedodržení povinnosti mít vyhotovený a
schválený zastupitelstvem obce Plán financování obnovy a rozvoje vodovodu a kanalizace k
31.12.2008. Někteří starostové dokonce říkají, že by vodovod a kanalizaci nejraději prodali,
protože nepopulární opatření, která nás čekají, proti nám obrátí zlobu našich voličů za to, že
se bude zdražovat voda nebo platit stočné, které jsme u nás až dosud neplatili. Není to
příjemné a já věřím, že jsme si nikdo z nás zastupitelů nemysleli při kandidatuře do
zastupitelstva obce, že na nás čekají jen samé příjemné věci. My jsme měli na našem
volebním programu uvedeno, že převzetí vedení obce nepovažujeme za převzetí moci, ale za
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převzetí odpovědnosti. Jsme zodpovědní za to, jak budeme vést naší obec, hlavně s výhledem
do budoucna. Přála bych si, aby ti, co přijdou po nás, nemuseli řešit současné věci za nás,
jenom proto, že my chceme být v očích našich voličů hodní. Podívejte se třeba na spravování
kanalizace v našich obcích. Spravuje si ji obec sama, provádíme potřebné odebírání vzorků
vody, statistická hlášení za nás provádí I.JVS. Dodržujeme to, co máme dělat, bez zastřešení
oprávněnou osobou podle zákona, a to s tím, že vše děláme pro to, aby naši občané neplatili
stočné. A hle, padla kosa na kámen! Vyúčtováváme dotaci na opravu kanalizace a oni po nás
nechtějí smlouvu o provozování, ale rovnou výběrové řízení. Obec, jako taková, se stará, ale
vážení občané, plníte také Vy svoje základní povinnosti vůči obci, jako vlastníku tohoto
majetku? Jste tak ohleduplní, že si opravdu necháváte jednou za rok vyvézt septik? Co nám
všechno pouštíte do naší kanalizace? A naše obec bez Vašeho přispění tento majetek udržuje
a spravuje za 200 tisíc korun ročně. Samozřejmě kromě takových oprav, které se dělaly letos
v Soběkurech na návsi a stály přes 1.100.000,- Kč. Ten zmiňovaný zákon 51512006 a hlavně
jeho autor se opírá o rámcovou směrnici EU, která praví, že vodovod a kanalizace musejí být
samofinancované. Čili do budoucna nebudeme moci ani počítat s tím, že budou na jejich
opravy a výstavbu nějaké dotace. Občané v malých obcích budou muset mít ne samovsakující
jímky, jak to leckde mají, ale řádné nepropustné vyvážecí jímky a budou předkládat
vodoprávnímu úřadu doklady o vyvážení jejích obsahu. Na budování kanalizací i vodovodů v
malých obcích nebudou státní peníze a za své, si je žádná obec nepostaví, protože na to
nebude mít finanční prostředky.

My jsme připraveni svoje povinnosti plnit a dostát platným zákonům. Na příštím,
prosincovém, veřejném zasedání zastupitelstva obce budeme schvalovat cenu vody a také
cenu stočného pro příští rok. Podle výše zmíněného Plánu bychom měli dát na obnovu
vodovodu 470 tisíc Kč a na obnovu kanalizace 930 tisíc Kč. Celkem tedy 1 milion 400 tisíc
Kč za rok 2009. Předpokládám a chci navrhnout zastupitelstvu obce, že na obnovu této
infrastruktury převedeme dotaci za kanalizaci v Soběkurech na návsi a zbytek dodáme z
našich nedaňových příjmů. Jen pro úplnost Vám uvádím, že tato částka by se v ceně vodného
promítla (kdyby se vybírala od spotřebitelů) navýšením ceny vodného o 30,- Kč a u stočného,
s ohledem na stáří naší kanalizace, by to bylo k 11,70 Kč ještě 55,- Kč. Vzhledem k tomu, že
se od roku 2010 bude majetek obcí po novém ocenění odepisovat, uvažuji o tom, že bychom
částku na obnovu vodovodu a kanalizace vykrývali pomocí odpisů. Tento dvojí majetek
máme nově oceněný na cca 75 milionů a doba odpisu je 30 let. To znamená, že ročně bychom
měli dát do odpisů 2,5 milionu Kč. Toto opatření bude pro dobré hospodáře v obcích
určitým omezením, protože tok financí bude ze zákona určen. Dnes nás to zatím nebolí,
protože inženýrské sítě v nových stavebních obvodech nás budou stát dost peněz, tak že nám
opravdu nehrozí, že by měly zůstat ležet na účtech v bance.

O to více vystupuje do popředí hledání možností pro naplnění nedaňových
rozpočtových příjmů. Jak jste již určitě slyšeli, zabývám se více než rok možností výstavby
fotovoltaické elektrárny v Horušanech. Sluníčko by nám vyrábělo elektrickou energii, kterou
bychom dodávali ČEZu. Měli jsme na pracovních jednáních odborníky, kteří nám odpověděli
na řadu otázek a zastupitelstvo obce schválilo přípravu tohoto projektu a stavební řízení a
podání žádosti o dotaci. Nechávám v současné době vypracovat návrh zafinancování projektu
a probíhá územní řízení na Stavebním úřadě v Přešticích. Počátkem příštího roku budeme
podávat žádost o dotaci a potom se rozhodneme, jestli budeme elektrárnu stavět jako investor,
nebo zda bude lepší a schůdnější pozemky pronajmout zájemcům o stavbu FVE a pronajímat.
Hlasování o elektrárně se zdržel pan Ing. Josef Fikrle, který nesouhlasí s podnikáním obce a
pan Miroslav Piskáček, který na rozhodnutí potřebuje více času.
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Podmínkou pro naše zastupitelstvo zůstává zejména to, že nebudeme zastavovat jiný
obecní majetek, protože si na případnou výstavbu budeme muset půjčit. Další podmínkou je
to, že by si FVE měla na splátky a provoz vydělat sama. Až budeme mít všechna potřebná
čísla, tak se budeme zodpovědně rozhodovat a Vás, naše občany budeme o všem informovat.

starostka Miroslava Vítková

MIKULÁŠSKÁ BESÍDKA

V neděli 7.12.2008 se konala v Soběkurech v místním kulturním domě Mikulášská besídka
pro děti. Na začátku se představily orientální tanečnice břišních tanců z Chlumčan, jejich
vystoupení všechny příjemně překvapilo. Zábava pokračovala v duchu dětské diskotéky a
nechyběl ani Mikuláš, anděl a čerti, kteří za písničku či básničku darovali dětem sladkosti.
Akce byla velice zdařilá. R.Tykalová

VÁNOČNÍ KNIHOVNA

Stalo se již tradicí, že se před Vánocemi soběkurské děti scházejí v místní knihovně
a tvoří vánoční papírové ozdoby. Ani letos tomu nebylo jinak. Děti se sešly v pátek
21.11.2008 a pod vedením p.Kroupové, místní knihovnice, tvořily zajímavé ozdobičky, které
budou zdobit vánoční strom před místní kaplí. Také si namalovaly vánoční stromeček s dárky,
které si nejvíc přejí. Akce se zdařila. Dětem přejeme, aby se jim vánoční přání splnilo.

R.Tykalová
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Rekapitulace činnosti kulturní komise při OÚ v Soběkurech
Po dvou letech naší činnosti nastal čas na bilancování. Pořád slyším, že se v obci nic neděje a
tak předkládám občanům následující.
Pravidelné akce každý rok: setkání důchodců v březnu, dětský maškarní ples, dětský den,
jarní a zimní malování, mikulášská nadílka a zdobení vánočního stromečku.
Ostatní akce: v roce 2006 na podzim - Vázání suchých vazeb

v roce 2007 na podzim - Zdobení perníčků
v roce 2007 zájezd na muzikál Miss Saigon a na muzikál Galileo
v roce 2008 zájezd na muzikál Golem
celý rok pravidelné zájezdy na dechovku do Holýšova.

Zájezdy na muzikály a dechovku pořádáme společně s aú Přestavlky.
Dětský maškarní ples byl ve spolupráci s TJ Soběkury a dětský den ve spolupráci s TJ a SDH.
Kromě toho jsme pomáhali při přípravě oslav 120. výročí SDH a podíleli jsme se na
lampiónovém průvodě 27.října, který pořádaly maminky.
V obou obcích se píšou obecní kroniky, jsou vedeny také fotokroniky, spaz navštěvuje
jubilanty. V obcích fungují místní knihovny.
Jednou týdně v místnostech knihovny pracuje masérka a jednou za měsíc pedikérka. Možnost
objednání na telefonním čísle, které je na prodejně nebo na oú
Na podzim roku 2009 budeme muset začít s přípravami setkání rodáků a tak bych požádala
všechny, kteří by chtěli pomoci ať radou nebo skutkem, aby se nám přihlásili.

Děkuji Za kulturní komisi Anna Kroupová

Jubilea našich občanů

Soběkury Horušany

14.10. Regner Vladimír
25.10. Svoboda Miloslav
8.11. Baxová Milada
29.11. Hrubá Božena
30.11. Strejcová Hana
18.12. Vokounová Alena
29.12. Klinerová Miloslava

60 let
60 let
70 let
75 let
50 let
50 let
75 let

25.9. Lišková Marie 70 let
10.10. Zahradil Karel 91 let
18.10. Šašková Hana 50 let
6.11. Konůpek Václav 65 let
5.12. Kalčíková Anna 80 let
7.12. Šlegl Jiří 60 let
10.12. Jindřichová Jaroslava 60 let
25.12. Kuneš Miroslav 85 let

lVašinovíobčánkové

Horušany Soběkury

12.7. Konůpková Anna, 12.10. Opplt Daniel 2.10. Baxová Anna

4 kg, 52 cm 3,24 kg, 51 cm 3,65 kg, 50 cm
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